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De raad aanvaardt op voorstel van de 
minister-president het voorstel met de 
aantekening dat art.1 van het voorstel van wet 
als volgt zal luiden: "De werkingsduur van het 
sanctiebesluit wapenvervoer Zuid-Afrika 1981 
(Stb.459) en van het sanctiebesluit licenties 
Zuid-Afrika 1981 (Stb.460) wordt verlengd tot 
1 januari 1988". De wijziging van het woord 
"werking" in "werkingsduur" dient eveneens in de 
memorie van toelichting te worden aangebracht. 

b. Conclusies van de coördinatiecommissie 
dd. 3 april 1984 (Brief van de staats
secretaris van Buitenlandse Zaken dd. 3 april 
1984, nr.86999, met bijlagen) 

Staatssecretaris Van Eekelen merkt ten 
aanzien van punt 1.5 van de conclusies van de 
coördinatiecommissie "Voorbereiding van de derde 
ministeriële onderhandelingszitting EG-ACS over 
Lomé III" op dat het geschilpunt tussen 
Buitenlandse Zaken en Ontwikkelingssamenwerking 
over de omvang van het nieuwe Europese 
Ontwikkelingsfonds (EOF VI) en de Nederlandse 
bijdrage hieraan in bilateraal overleg tussen 
spreker en de minister voor Ontwikkelings
samenwerking is opgelost. Dit heeft geleid tot 
een gezamenlijk tekstvoorstel dat spreker aan de 
raad voorleest. 

Minister Ruding zegt naar aanleiding 
van punt 1.1 van de conclusies van de 
coördinatiecommissie in het algemeen problemen te 
houden met de gesloten landbouwakkoorden. De 
Europese Commissie is nog bezig met berekening 
van de omvang van het dreigende overschrijdings
bedrag van de landbouwuitgaven. Daarnaast heeft 
de Commissie in een eerder stadium toegezegd voor 
de oplossing van dit probleem snel voorstellen te 
zullen doen. Zij overweegt nu echter hiermee pas 
in juni 1984 te komen. De kans wordt dan klein om 
op het gebied van herschikking van de middelen 
binnen de totale EG-begroting reëel nog iets te 
bereiken. Spreker denkt hierbij met name aan het 
voorstel om een deel van de niet-verplichte naar 
de verplichte uitgaven te verschuiven. Hij vreest 
dat een dergelijk voorstel tot veel bezwaren van 
de zijde van het Europese Parlement zal leiden. 
Hij acht het voor een verantwoorde besluitvorming 
in Brussel dan ook nooazakelijk dat Nederland de 
Commissie verzoekt zo snel mogelijk het cijfer-
werk af te ronden en voorstellen te doen. 
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De minister-president brengt naar voren 
dat binnenslands ook nog het vraagstuk ligt van 
de iMCB-afbraak en een eventuele compensatie hier
van voor de boeren. Spreker wil deze kwestie op 
korte termijn in de raad bespreken aan de hand 
van een voorstel van Landbouw en Visserij na 
overleg met de betrokken departementen. Indien 
bij dat overleg geen overeenstemming wordt 
bereikt, kunnen in de notitie geschilpunten 
worden opgenomen. Dit onderwerp moet echter 
worden onderscheiden van de algemene budgettaire 
problematiek, zoals die door de minister van 
Financiën naar voren is gebracht. 

Staatssecretaris Van Eekelen is het 
eens met de minister van Financiën. Hij heeft in 
de laatste Begrotingsraad het standpunt herhaald 
dat de Commissie iedere twee maanden verslag moet 
doen over de stand van uitputting van de 
EG-begroting. De Commissie heeft nu toegezegd een 
dergelijk overzicht te zullen presenteren. Met 
voorstellen voor oplossing van het financierings-
tekortprobleem wil de Commissie de oplossing van 
de VK-compensatieproblematiek afwachten om 
vermenging van deze twee budgettaire zaken te 
vermijden. Het zou beter zijn geweest indien de 
Commissie bij haar standpunt was gebleven om 
reeds in april genoemde voorstellen te doen. 
Spreker stelt dat de afbraak van MCB's weliswaar 
in de coördinatiecommissie is besproken, maar dat 
dit pas in 1985 een budgettair relevante zaak 
wordt. 

De minister-president is van mening dat 
er snel duidelijkheid moet komen over principe, 
bedrag en vorm van een compensatieregeling. 
Eventueel kan worden gedacht aan een fiscale 
maatregel, lastenverlichting of een budgettaire 
maatregel ten laste van de begroting van Landbouw 
en Visserij. 

Minister Braks merkt bij punt 1.1 van 
de conclusies van de coördinatiecommissie inzake 
de importstabilisatie van graanvervangers op dat 
net hier genoemde onderhandelingsmandaat in feite 
al is gegeven bij het instemmen met het gehele 
pakket landbouwakkoorden. Spreker meent dat de in 
ae landbouwakkoorden gemaakte uitzonderingen voor 
Ierland in de praktijk minder slecht zijn dan de 
publiciteit daarover doet vermoeden. In die 
uitzonderingen wordt immers nauwelijks tegemoet 
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gekomen aan de Ierse eis voor doorgroei
mogelijkheden in de zuivelsector en wordt de 
Ierse zuivelproduktie gestabiliseerd op het jaar 
1983. Voorts hebben de Ieren op andere beleids
onderdelen moeten inleveren. Omdat Nederland in 
Brussel voor het communautaire belang is 
opgekomen, is de Nederlandse stellingname wel 
functioneel geweest. Spreker heeft zich bij de 
stemmingen tegen de landbouwakkoorden verklaard, 
maar zich aangesloten bij het politieke akkoord. 
De Commissievoorstellen zijn financieel gezien 
weliswaar teleurstellend, maar bedacht moet 
worden dat de financiële tegenvaller heel wat 
groter zou zijn geweest indien er helemaal geen 
landbouwakkoorden tot stand waren g e k o m e n . Tevens 
zijn er thans veel stelselwijzigingen door
gevoerd. Zo zijn voor de dure zuidelijke 
produkten nu ook g a r a n t i e d r e m p e l s m o g e l i j k . 
Spreker meent naar aanleiding van de met 
Financiën als bijlage voor de conclusies van de 
coördinatiecommissie o p g e s t e l d e aantekening dat 
het extra beslag op de begroting 1984 
voornamelijk voortkomt uit c o n j u n c t u r e l e 
tegenvallers. Hij zal deze week ook nog vergaande 
besluiten moeten nemen over de nationale 
uitvoering van de superheffing. Het Landbouwschap 
is reeds geschrokken van de dreigende gevolgen 
hiervan. Spreker heeft alle eisen voor nationale 
compensatie, ook wat betreft de afbraak van de 
MC B ' s , voorlopig afgewezen. De VVD-fractie in de 

v- Tweede Kamer heeft echter voorgesteld de 
e?9ecWn IMCB-af braak gedeeltelij k te compenseren door het 

^ yue\<y. uit de regeling voortvloeiende c o n s u m e n t e n -
Ai fcr***\sc voordeel weg te belasten ter financiering van de 

^r^b\o*.b\uJc«^ compensatie voor de boeren. Spreker vindt dit een 
slecht voorstel, omdat het juist de bedoeling van 
het akkoord is geweest de consumptie te 
bevorderen. Het schijnt de opzet van de 
W D - f r a c t i e te zijn het voorstel deze week 
plenair door de Tweede Kamer te laten b e h a n d e l e n . 
Hij meent dat voor de nationale compensatie voor 
de afbraak van de M C B 1 s die immers in het 
EG-akkoord reeds is voorzien, ten principale 
alleen kan worden toegezegd dat er een regeling 
zal komen. De vorm van de compensatieregeling 
moet nog open worden gehouden. Andere 
compensatie-eisen moeten worden afgewezen. 
Spreker zegt toe op deze basis nadere voorstellen 
voor ae raad uit te zullen werken. 
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Minister Van Aardenne vraagt wat het 
EG-aandeel in de financiering van de compensatie 
van de MCB-afbraak is. Naar aanleiding van de 
suggestie van de VVD-Tweede-Kamerfractie acht hij 
een duidelijk standpunt van de minister van 
Landbouw en Visserij noodzakelijk. Hij is daarbij 
van mening dat lagere prijzen consumptie-
bevorderend werken en daardoor ook gunstig zijn 
voor de boeren. 

Minister Ruding heeft begrip voor het 
standpunt van minister Braks, maar is van mening 
dat er niet ten principale toezeggingen kunnen 
worden gedaan zonder de financiële implicaties 
van de omvang en de vorm van de compensatie te 
kennen. Aangezien de kosten voor een dergelijke 
regeling tussen de f.40 min en f.105 min worden 
geschat, dienen alle varianten eerst goed te 
worden besproken. Spreker is van mening dat 
wanneer wordt gedacht aan een doorlopende 
regeling, het element van degressiviteit moet 
worden ingebracht. 

De minister-president verzoekt de 
minister van Landbouw en Visserij ten behoeve van 
besluitvorming in de ministerraad van 
19 april a.s. in overleg met de betrokken 
departementen en in overeenstemming met de 
terzake getroffen EG-maatregelen onderzoek te 
doen naar de mogelijkheden van een nationale 
compensatieregeling voor 1985 ten gunste van de 
boeren in verband met de afbraak van de MCB 1s. 
Bij dit onderzoek moeten worden betrokken 
vormgeving en degressiviteit van de compensatie
maatregel en omvang van door de EG en eventueel 
door Nederland zelf op te brengen bijdragen. 
Mogelijke varianten voor de vormgeving zijn een 
negatieve belastingmaatregel, uitgavenvergroting 
of een bijzondere lastenverlichting. 

Staatssecretaris Van Eekelen verzoekt 
het onderzoek te verbreden met de algemene 
begrotingsproblematiek 1984. Er is hier immers 
niet alleen sprake van een overschrijding van 
2,5 mld e.c.u., maar ook nog van een prijs
verlaging in de landbouw. 
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De minister-presiaënt ontraadt een 
dergelijke benadering. Hij acht het beter het 
specifiek Nederlandse vraagstuk van de 
compensatieregeling te scheiden van het algemene 
budgetprobleem. De druk tot oplossing van het 
algemene begrotingsvraagstuk dient echter wei te 
worden gehandhaafd. 

Minister Braks stelt dat in het 
Brusselse vooroverleg over deze materie 
uitgebreid is gesproken. De methodiek is hier 
echter niet aan de orde geweest. In 1969 en 1972 
heeft zich echter een soortgelijk geval van 
compensatie voorgedaan. Toen is besloten tot het 
treffen van een BTW-maatregel gekoppeld aan een 
specifieke landbouwregeling, die parallel liep 
aan de Duitse maatregel. Er kan nu echter ook 
voor een andere methodiek worden gekozen. In 
Brussel denkt men voor de bondsrepubliek 
Duitsland (BRD) aan een EG-compensatie van 15% a 
16%, ongeveer 1,8 mld DM. Nederland zal op een 
overeenkomstige regeling kunnen rekenen. De BRD 
wil daarnaast echter een niet-degressief systeem 
invoeren en de compensatie doortrekken naar 
produkten waarvoor geen MCB 1s bestaan. Spreker 
vindt dat Nederland deze benadering niet moet 
volgen. Uitgaande van de positieve intentie van 
de raad ten aanzien van een compensatieregeling, 
is hij bereid op korte termijn het gevraagde 
onderzoek te verrichten, opdat snelle besluit
vorming in de raad zal kunnen plaatsvinden. 

De minister-president is van mening dat 
zolang de raad terzake geen beslissing heeft 
genomen, de minister van Landbouw en Visserij in 
de publiciteit niet van een positieve intentie 
van het kabinet blijk kan geven, doch slechts kan 
wijzen op de uitnodiging van de raad een 
dergelijk onderzoek te verrichten. Duidelijk moet 
worden gemaakt dat het kabinet deze kwestie niet 
op de lange baan wil schuiven. 

Minister Braks antwoordt op een vraag 
van staatssecretaris Van Eekelen dat Ierland het 
volgend jaar niet op de nu voor haar getroffen 
regeling zal kunnen terugkomen en in ieder geval 
de produktiegroei in de zuivel niet in mindere 
mate kunnen doen afnemen dan nu is afgesproken. 
Indien er het volgend jaar sprake is van een te 
verdelen reservehoeveelheid, is wel in het land
bouwakkoord de mogelijkheid opgenomen Ierland 
hierin een voorkeurspositie te laten bekleden, 
maar de kans dat er dan werkelijk een reserve zal 
zijn, is te verwaarlozen. 
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De minister-president is van mening dat 
bij de behandeling van de budgettaire 
problematiek over enige tijd Ierland niet de hoop 
moet worden gegeven op verbetering van de 
uitzonderingspositie• 

Minister Braks is van oordeel dat 
Nederland niet een Ierland-bestrijder pro forma 
moet worden, ook al zou dit wel terecht zijn. In 
de a.s. Algemene Raad moet echter wel aandacht 
worden besteed aan de blokkerende houding van 
Ierland ten opzichte van de kwestie van de 
Nieuwzeelandse boter. 

De minister-president antwoordt op een 
vraag van staatssecretaris Van Eekelen dat hij 
het met de minister van Financiën eens is dat het 
budgetprobleem 1984 zo spoedig mogelijk moet 
worden opgelost. Ten aanzien van het compensatie
systeem voor het Verenigd Koninkrijk moet 
voorzichtig worden gehandeld. Ook hieraan zijn 
echter grenzen gesteld. Over dit punt behoeven 
vooralsnog geen aanvullende conclusies te worden 
genomen. 

Minister Van Aardenne merkt op dat hij 
uit het voorgestelde compensatiesysteem heeft 
begrepen dat het compensatiepercentage en de 
hoogte van de drempel niet zijn ingevuld en dus 
per land kunnen verschillen. Hij vraagt zich af 
of er hier niet eerder sprake is van een 
ingewikkelde ad-hocregeling dan van een duurzaam 
mechanisme. 

De minister-president stelt voor pas 
over deze materie te besluiten als hierover een 
schriftelijk voorstel aan de raad voorligt. 

Staatssecretaris Van Eekelen merkt op 
dat het wel de bedoeling is een algemeen systeem 
voor de VK-compensatie te ontwerpen, waarvan het 
bruto nationaal produkt per hoofd van de 
bevolking een der coëfficiënten is. De 
a.s. Algemene Raad zal op dit punt nog geen 
besluiten nemen en waarschijnlijk zal de 
technische discussie teruggewezen worden naar de 
permanente vertegenwoordigers of een werkgroep 
daarvan. 
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De raad aanvaardt op voorstel van de 
minister-president de conclusies van de 
coördinatiecommissie met de volgende 
aantekeningen: 

1° T.a.v. punt 1.1: Follow up Europese Raad: 

a. Financiering VK-compensatie: De raad zal 
terzake pas beslissen aan de hand van een 
door de staatssecretaris van Buitenlandse 
Zaken op te stellen schriftelijk v o o r s t e l . 
De staatssecretaris van Buitenlandse Zaken 
wordt gemachtigd, gehoord het besprokene in 
de raad, tijdens üe komende Algemene Raad 
naar bevind van zaken te h a n d e l e n . 

b. C o m p e n s a t i e m a a t r e g e l e n ten behoeve van 
Nederlandse boeren in verband met 
M C B - a f b r a a k : De raad nodigt de minister van 
Landbouw en Visserij uit ten behoeve van 
besluitvorming in de m i n i s t e r r a a d van 
19 april a . s . , u i t g a a n d e van de terzake 
getroffen E G - m a a t r e g e l e n , onderzoek te doen 
naar de m o g e l i j k h e d e n van een nationale 
c o m p e n s a t i e r e g e l i n g in 1985 ten gunste van 
de boeren in verband met de afbraak van 
M C B 1 s . Omvang van de door de EG en 
eventueel door Nederland zelf op te brengen 
bedragen, vormgeving en d e g r e s s i v i t e i t van 
de c o m p e n s a t i e m a a t r e g e l moeten bij het 
onderzoek worden b e t r o k k e n . De problematiek 
rond de overschrijding van de EG-begroting 
1984 zal hierbij niet worden b e t r o k k e n , 
maar te zijner tijd afzonderlijk worden 
behandeld. 

2° T.a.v. punt 1.5: Voorbereiding derde 
ministeriële o n d e r h a n d e l i n g s z i t t i n g EG-ACS 
over Lomé III: 

a. Verhoging EOF/Nederlandse bijdrage EOF: 
Nederland acht een bescheiden verhoging van 
het EOF noodzakelijk en is in principe 
bereid daar ook in bescheiden mate aan mee 
te betalen. Deze bereidheid houdt echter 
verband met een verlaging van de huidige 
onevenredig hoge Nederlandse bijdrage. 
Gestreefd wordt naar toepassing van de 
BTW-sleutel die een gelijke betrokkenheid 
van die lidstaten tot uitdrukking brengt. 
Intern geldt de afspraak dat de Nederlandse 
guldensbijdrage aan het nieuwe EOF zo min 
mogelijk (max.10%) mag stijgen ten opzichte 
van het huidige EOF. 


